
 
 
 

PROTOKÓŁ Nr XIII/04 
 

z XIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 30 czerwca 2004 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 900 , 
zakończyła się o godz.1000. 
 
Radni nieobecni na sesji : 

1. Pan Antoni Władysław Słoniowski 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Mieczysław 
Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek uzupełnienia porządku obrad o następujący punkt : 

1. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu 
gminy Mielnik podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie 
działającym w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli. 

 
Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła wniosek zgłoszony 

przez Przewodniczącego Rady. 
Uchwalony porządek obrad XIII sesji Rady Gminy brzmi następująco : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu 

gminy Mielnik podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie 

działającym w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony Środowiska. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad i trybu umarzania wierzytelności jednostek 

organizacyjnych gminy z tytułu należności pieniężnych, do których nie stosuje się 

przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych 

należności oraz wskazania organów do tego upoważnionych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

10. Wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 

 
Do punktu 3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 

Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z XII sesji 
Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 

Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� Podpisana została przedwstępna umowa ze Starostą na sfinansowanie przygotowania 
obiektu dla potrzeb prokuratury, jest to suma około 10 tys.zł. Na następnej sesji, która 
odbędzie się pod koniec sierpnia br., zostanie zapisana w budżecie już konkretna kwota na 
ten cel, ponieważ będzie już po przetargu na remont budynku. Kwota ta zapewne nie 
przekroczy sumy 10 tys.zł., starostwo wykłada na ten cel 102 tys.zł., burmistrz Siemiatycz 
również taka samą kwotę, zaś wszystkie gminy ościenne w wysokości zależnej od liczby 
mieszkańców. 

� 8 sierpnia br. odbędzie się przetarg na adaptację budynku Ośrodka Zdrowia, termin 
wykonania wynosi 2 miesiące. Zakładając nawet pewne poślizgi przy remoncie, realny 
jest termin oddania do użytku budynku przed końcem br. 

� 16 sierpnia br. odbędzie się przetarg na drogę w Homotach, budowa jej będzie przebiegała 
w 2 etapach, najpierw wyznaczenie i okrawężnikowanie, potem nakładka bitumiczna. 

� Ze względy na brak ofert nie odbył się przetarg na samochód do Urzędu Gminy. 
Powodem nie złożenia ofert było wyznaczenie przez nas zbyt krótkiego terminu na 
realizację zamówienia, cykl przygotowania 8-osobwego samochodu jest znacznie dłuższy. 
W najbliższym czasie zorganizujemy II przetarg, w którym wydłużymy czas na realizację 
zamówienia. 

� Zorganizowane w dniach 26-27 czerwca br. „Dni Mielnika” przebiegły bardzo spokojnie, 
zaproponowana różnorodność ofert zadowolić mogła i młodzież i starszych uczestników 
imprezy. 
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Pan Wójt pogratulował Dyrektorowi GOK organizacji „Dni”, podziękował również 
strażakom OSP, straży granicznej i policji za utrzymanie porządku i bezpieczeństwa na 
imprezie. 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 
 

Do punktu 5. 
 
Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak 
1. Jak jest z przetargiem na chodnik w Radziwiłłówce ? 
2. Co robi się w sprawie drogi na Grabarkę i drogi Adamowo-Wilanowo? Czy są jakieś 

konkrety w tej sprawie ? 
 
Zapytanie Pana Sławomira Dacewicza 
1. Co z lokalizacją oczyszczalni – podobno jest kilka koncepcji jej lokalizacji ? 
2. Należy rozpocząć zagospodarowywanie 50 tys.zł. zapisanych w budżecie gminy na 

Topolinę, bo po prostu robi się tam ciasno. 
 

Do punktu 6. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu postępowania 
o udzielenie dotacji z budżetu gminy Mielnik podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów 
publicznych i nie działającym w celu osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli. 
Uchwałę tę już raz podejmowaliśmy na sesji w dniu 27 kwietnia br. Została ona w dniu 7 
czerwca br. rozstrzygnięciem nadzorczym Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
unieważniona z powodu istotnego naruszenia prawa. Naruszenie prawa polegało na 
wymienieniu w zał. nr 1 do uchwały katalogu zadań, które są zapisane w art.4 ustawy o 
działalności publicznej i wolontariacie i w związku z tym nie powinny już być powtórzone w 
uchwale. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/72/04  
w sprawie ustalenia trybu postępowania o udzielenie dotacji z budżetu gminy Mielnik 
podmiotom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych i nie działającym w celu 
osiągnięcia zysku, sposobu jej rozliczania oraz kontroli. 

(w zał. na str.............prot.) 
 

Do punktu 7. 
 

Pan Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie Gminnego Programu Ochrony Środowiska. Program ten składa się z dwóch 
dokumentów : 

- Planu Gospodarki Odpadami, 
- Gminnego Programu Ochrony Środowiska, 

i został szczegółowo omówiony przez jego współautorkę Panią dr Joannę Ejdys, na wspólnym 
posiedzeniu Komisji Rady w dniu 25.06.br.  
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/73/04  
w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Ochrony Środowiska. 

(w zał. na str.............prot.) 
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Do punktu 8. 
 
Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu 
umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych gminy z tytułu należności pieniężnych, 
do których nie stosuje się przepisów ustawy-Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w 
spłacaniu tych należności oraz wskazania organów do tego upoważnionych. 
Wyjaśniła, że potrzeba podjęcia takiej uchwały wynika z faktu, iż urzędy skarbowe nie 
egzekwują od dłużników innych należności niż te, które wynikają z Ordynacji podatkowej. 
Często są to niezbyt wysokie kwoty zadłużeń np. za wynajem, pobyt w hotelu itp., z którymi 
nie warto występować do sądu, bo koszty wpisu i procesu przewyższyłyby zaległość. 
Uchwała ta da Wójtowi możliwość umarzania, odraczania terminu zapłaty oraz rozkładania 
na raty takich należności. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr XIII/74/04  
w sprawie określenia zasad i trybu umarzania wierzytelności jednostek organizacyjnych 
gminy z tytułu należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy-
Ordynacja podatkowa, udzielania innych ulg w spłacaniu tych należności oraz wskazania 
organów do tego upoważnionych. 

(w zał. na str.............prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Odpowiedź na zapytanie Pana Sławomira Dacewicza 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
1. „Dni Mielnika” wykazały, że scena w Topolinie jest za ciasna, nie ma możliwości 

potańczenia tam bez ryzyka uszkodzenia sprzętu. Wójt stwierdził, że w dniu dzisiejszym 
nie widzi żadnego rozwiązania w tej sprawie i zaproponował, aby każdy z radnych, który 
ma jakąś koncepcję rozbudowy Topoliny, zgłaszał się z tym do Wójta. 

Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz 
2. Przetarg na oczyszczalnię w Mielniku został rozstrzygnięty, umowa jest podpisana, 

wykonawcą dokumentacji jest firma „Czyste Środowisko” z Siedlec. Kluczowym 
punktem prac projektowych jest ustalenie lokalizacji oczyszczalni. Oczyszczalnia musi 
być zlokalizowana nisko (chodzi o rzędne terenu), rozpatrzono 4 propozycje działek 
komunalnych: na Przedmieściu - przy stacji redukcyjnej gazu, nad Bugiem, między 
Przedmieściem a Topoliną, na przeciw Urzędu Gminy (przy byłych Zakładach 
Kredowych) i po drodze do Osłowa, przy sośnie. Po wstępnej analizie wykluczono 
działkę na Przedmieściu ( za mała i przebiega tam linia gazociągu) i działkę po KZK. Do 
rozpatrzenia pozostały więc dwie działki, choć w przypadku działki między 
Przedmieściem a Topoliną jest to teren zalewowy, oraz działka za Osłowem, przy sośnie. 
Innych działek komunalnych w rejonie Bugu  nie mamy, a trudno jest zlokalizować 
oczyszczalnię w innym terenie, ponieważ ścieki te muszą spływać. W najbliższym czasie 
sprawa lokalizacji oczyszczalni zostanie definitywnie rozstrzygnięta. 

 
Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
1. Odnośnie przetargu na chodnik w Radziwiłłówce, to podpisano już porozumienie z 

Urzędem Marszałkowskim, odbył się przetarg, przekazaliśmy także pieniądze dla Urzędu 
na ten cel (nasz wkład w budowę chodników). 
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Odpowiedzi udzielił Pan Tomasz Gorochowicz 
2. Zwłoka w opracowaniu dokumentacji na drogi Wilanowo-Adamowo i Radziwiłłówka-

Grabarka była spowodowana tym, że są opracowywane nowe mapy na teren gminy, 
aktualizowane użytki i odnawiana cała ewidencja. Po ich opracowaniu będzie można 
ogłosić przetarg na dokumentację, a jednym z elementów dokumentacji są podkłady 
geodezyjne. Jeśli chodzi o dotację, to wniosek w tej sprawie można składać kiedy ma się 
wszystko przygotowane do rozpoczęcia robót, łącznie z pozwoleniem na budowę. Takim 
źródłem finansowania inwestycji drogowych, jak i innych elementów infrastruktury jest 
Zintegrowany Program Operacyjny Rozwoju Regionalnego, którego dysponentem jest 
Zarząd Województwa. Fundusz ten jest podzielony na szereg zadań i będzie dotyczył tych 
wniosków, które odpadły np. z Sapardu. W przyszłym roku złożymy wniosek do tego 
funduszu, będziemy wówczas już posiadali dokumentację na te drogi. Dodatkowym 
warunkiem przy ubieganiu się o dotacje jest posiadanie Programu Rozwoju Lokalnego. 
Taki Program być może zostanie uchwalony na najbliższej sesji, ponieważ bez niego nie 
moglibyśmy składać wniosków o dotacje. 

 
Do punktu 10. 

 
Pan Wójt Gminy w uzupełnieniu swojego wcześniejszego wystąpienia poinformował, że 
sukcesywnie pracujemy nad dokumentacją innych zamierzeń inwestycyjnych, między innymi 
nad drogą w Niemirowie. Jeśli chodzi o zaawansowanie prac na drogach powiatowych, to 
zaraz po sesji Pan Wójt skontaktuje się w tej sprawie ze Starostwem Powiatowym. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz przypomniał obecnym na sesji, że w dniu dzisiejszym mija termin 
składania wniosków o dopłaty obszarowe do ARiMR, wnioski będą przyjmowane do 
północy. 
Producenci ziemniaków muszą uzyskać z Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa 
odpowiednie zaświadczenie o nadaniu numeru identyfikacyjnego producenta, bo inaczej nie 
będą mogli sprzedawać ziemniaków na rynek krajowy. Jeśli chodzi o rynki zagraniczne, to 
producentom są jeszcze stawiane dodatkowe wymagania. 
 
Pani Helena Datczuk 
1. Czy rozpoczęto już prace na drodze do Grabarki (w Końskich Górach) ? 
2. Kto jest administratorem przystanku w Moszczonie Królewskiej ? 
3. W Moszczonie Królewskiej trzeba przenieść bocianie gniazdo znajdujące się nad linią 

elektryczną. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
1. W dniu dzisiejszym rozpoczęły się prace przy odkrzaczaniu drogi do Grabarki. 
2. Przy okazji układania chodnika w Moszczonie Pan Gorochowicz zgłosił propozycję 

wyłożenia kostką brukową przystanku autobusowego i propozycja ta wywołała we wsi 
burzę. Przystanek stoi na prywatnej posesji i właściciel posesji zaczął zgłaszać jakieś 
roszczenia w tej sprawie. 
Pan Wójt poinformował, że na pewno nie będziemy kupować działki na przystanek, jeśli 
nie będzie porozumienia z właścicielem działki, to przystanek zostanie przeniesiony na 
działkę komunalną przy świetlicy. 

3. Elektrycy znają sprawę z gniazdem bocianim, gniazdo zostanie przeniesione po odlocie 
bocianów. Obecnie nie można czynić tam żadnych prac, bo bociany są w okresie 
lęgowym. Do przeniesienia są również gniazda w Homotach i Radziwiłłówce. 
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Pan Jan Saciuk 
Zwrócił się z zapytaniem kiedy odbędzie się przetarg na ulice w Niemirowie i kiedy 
rozpoczną się tam prace. 
Należy również wyżwirować drogę z Niemirowa do Adamowa, bo jest na niej naniesiony 
piach. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
W tym tygodniu gotowe będą 3 dokumentacje na drogi gminne, realnym jest więc zrobienie 
dróg gminnych do końca wakacji, w tym również ulicy w Niemirowie. 
Jeśli chodzi o drogę do Adamowa, to zostanie ona dożwirowana przy okazji budowy ulicy w 
Niemirowie. 
 

Do punktu 11. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad XIII sesji Rady Gminy Mielnik Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


